
Dagsorden Bestyrelsesmøde Område Nord 
Torsdag den 10.10.19 

Kl. 18.30-20.30 
I Vivild børneby 

Forældre Deltog Medarbejdere Deltog 
Ann Birkmann (dagtilbud – 
Vivild) 

X Jonna Nielsen – Leder Børneby Nord  
X 

Jan Salling Rasmussen (skole – 
Allingåbro) 

X Carsten Sommergreen, Viceleder 
Børneby Nord 

X 

Jane Bjørn Christiansen (skole – 
Ørsted) 

X Lisbeth Riis, Dagplejen X 

Hans Fynbo (skole – Ørsted) ? Lis Pedersen, Allingåbroskolen og sfo Afbud 
Jonna Madsen (skole – 
Allingåbro) 

X Marianne Holleufer, Langhøjskolen og 
sfo 

X 

Peter Birch Wittoff (dagtilbud – 
Ørsted) 

Afbud Anders Lützen, Rougsøskolen og sfo X 

Marie-Louise Eskerod (skole – 
Vivild) 

Syg Anni Hovmann Nielsen, Nordlyset Afbud 

Lise Lotte Møgelbjerg: 
(dagtilbud – Allingåbro) 

Afbud Michel Lundberg, Skovsprutten 
 

X 

Line Boje (skole – Vivild) X Janne Maarup, ABC x 

 
Majken Christensen Dagplejen 

X Elevrådsrepræsentanter Deltog 

Stine Hovgaard –valgt på 
stemmeflertal 

X Rasmus Kvist Guldbrandsen,  
6.x Langhøjskolen 

Kommer 
med senere 

Carsten Wøhlk 
specialklasserækken 

Afbud Zander Harder Møgelvang  
6. p Rougsøskolen 

Kommer 
med senere 

  Andreas Høg 
6.a Allingåbroskolen 

Kommer 
med senere 

 

1.  
Godkendelse af referat Godkendt 

2.  
Meddelelser fra 
formanden, områdets 
ledelse, råd og udvalg, 
samt elevråd. 

Formand:  
Har haft samtale med borgmesteren om budgetter. B&U-udvalget 
inviterer bestyrelsen til et dialogmøde i eftteråret. 
Jonna:  
Ledelsen Børneby Nord har sagt ja tak til at afprøve et 
kommunalt pilotprojekt 2019-2021 omkring ”Udvidet skole-
hjemsamarbejde”, hvor der skal afprøves øget forældrevejledning 
på hjemmelæringsmiljøet for at støtte børn i at lykkes bedre i 
skolelæringsmiljøet. Der er kommunalt afsat 68.000 kr i 2019 og 
400.000 kr i hhv. 2020 og 2021. 
Ledelsen Børneby Nord ønsker et logo for Børnebyen og 
opfordrer samtidig Bestyrelsen til at overveje, om der kan/skal 
findes et mere velegnet navn til Børnebyen. Punktet sættes på 
dagsordenen til næste bestyrelsesmøde.   
Ny hjemmeside for børnebyen ifm. Aula er under oprettelse.  



Carsten: 
Børnehaveklasselederen i Ørsted har valgt at sige op til 31.10.19. 
Pga. hhv. faldende børnetal i børnehaven Skovsprutten og behov 
for budgetreduktioner på Rougsøskolen ansættes der ikke i 
stillingen, da der er behov for tilpasning af personale til hhv. 
børnetal og budget. 
 

3.  
Forretningsorden for 
fællesbestyrelsen. 
Til revidering, herunder 
godkendelse af evt. 
ændringsforslag. 
 

- Der anmodes om, at et punkt om oprettelse af forældreråd på de 
forskellige matrikler/afdelinger kommer dagsordenen på næste 
bestyrelsesmøde. 
- Forretningsordenen rettes til med de nye forslag og tages op 
igen på næste bestyrelsesmøde.  

4.  
Høring: 
Budget 2020-23 
 
Bilag udsendes den 8.10.19 

Flg. forslag til emner/holdninger til høringssvaret er afgivet:  
 

• Imødegå politikkerne og skrive, at de denne gang har forsøgt at 
finde løsninger.  

• Evt. beskrive behovet for så stor en buffer.  

• Skoleområdet står stadig i en svær position.  

• Dagpasningen står også i en svær situation med faldende 
børnetal 

• Opmærksom på børneflugten fra kommunen, samt inklusionen 
af special-børn.  

• Rart med signalet om lidt ro i institutionerne ift. budgettet.  
 
Jonna laver et udkast og sender rundt til godkendelse.  

5.  
Skolebusordningen 
Status 

Nye busplaner starter efter efterårsferien, hvor der loves max. 10 
minutters ventetid efter skolernes ringetid. 
 

6.  
Tilbud om 
skolemadsordning fra 
Skolemad.nu 
Jonna orienterer. 
Til drøftelse og beslutning 
 
Se bilag 

Bestyrelsen godkender at madordningen Skolemad.nu kan sættes i 
gang hurtigst muligt på skoleområdet. 
Vi er undersøgende på børnehavens holdning til madordningen.  

7.  
Udarbejdelse af 
principper 
Oplæg fra Jonna 
 
Til drøftelse udarbejdelse af 
principper: 
Principper for 
fællesarrangementer, 
lejrskole og hytteture.  
 

Der blev drøftet, hvad betyder ”et princip” i Børneby Nord.  
”Et princip er overordnet og beskriver ikke hverdagen i detaljer”.  
Jonna laver udkast til de to principper til næste bestyrelsesmøde. 



 

Principper for samarbejdet 
mellem børneby og 
forældre/hjem. 
 
Se bilag 

8.  
Evt. -Der spørges til, om kommunen har haft tanker/skriftliggjort hvad de 

tænker omkring ensretning af matriklerne. 
Nej der ligger ikke noget skriftligt om ensretning af matriklerne 
Jonna henviser til, at skoler og dagtilbud i Norddjurs arbejder på 
grundlag af den i skole- og dagtilbudsafdelingen definerede 
Kerneopgaven, og på grundlag de mange centrale politikker, 
handleplaner osv. der er vedtaget på skole- og dagtilbudsområdet af 
Kommunalbestyrelsen, og som ligger på kommunens hjemmeside.   
Jonna sender links ud omkring det til bestyrelsen 
 
Politikker og handleplaner: 
https://www.norddjurs.dk/norddjurs/politikker-og-vision/boern-og-
unge-politikker 
 
https://www.norddjurs.dk/borger/familie,-boern-og-
unge/dagtilbud/handleplan-for-sansemotorik-og-laering 
 
https://www.norddjurs.dk/media/6660120/maal-og-handleplan-for-
sprogvurdering-og-sprogstimulering-2019-2022.pdf 
 
 
https://www.norddjurs.dk/borger/familie,-boern-og-unge/skoler-og-
fritidstilbud/folkeskoler 
 
Kerneopgaven skole og dagtilbud:  
 
Kerneopgaven: https://youtu.be/ezwoMerwnD8 
 
Dyder: https://youtu.be/Bjik909dDxw 
 
Faglighed: https://youtu.be/VpvhulGToPk 
 
Fagprofession: https://youtu.be/4yzrljFnbtU 
 
- Stine har ændret efternavn til Hovgaard.  

9.  
Næste møde - Jonna laver udkast til de to principper til næste møde. 

- Oprettelse af afdelingsråd. 
-  Vi er undersøgende på børnehavens holdning til madordningen. 
-  Forretningsordenen rettes til og tages op på næste møde. 
- Logo og navn til Børnebyen. 


